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V ROCE 1898
Julie Schwarzová - Einová operní pěvkyně a členka Národního divadla koupila v Postupicích dům čp.126 (Stodolovi), 
který nechala přestavit do nynější podoby. Žila zde do roku 1916.

pokračování na straně 11
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V KRÁTKOSTI Z OBCE
Vážení spoluobčané,

Všichni, kteří jste si již zakoupili „známku na popelnici“ 
jste zaznamenali zvýšení její ceny oproti loňskému roku. 
Rád bych Vám k tomuto zdražení napsal pár slov na vy-
světlenou.

Naše svozová firma, Technické služby Benešov, na konci 
roku 2021 byla nucena uzavřít skládku v Přibyšicích, kam 
se veškerý komunální odpad vozil, a to z důvodů naplnění 
kapacity. V loňském roce se část našeho odpadu vozila do 
Votic a menší část do Trhového Štěpánova, nicméně obě 
skládky umožnily uložit jen určité smluvené množství ko-
munálního odpadu. Zhruba od poloviny loňského roku se 
odpad vozí do spalovny v Praze Malešicích. Vzhledem k vel-
ké dopravní vzdálenosti a ceně pohonných hmot musely 
Technické služby Benešov navýšit cenu za svoz komunální-
ho odpadu.

S ostatními zastupiteli jsme dlouho hovořili o tom, zda 
převézt do ceny poplatku celou částku navýšení ceny, či 
jenom část, a došli jsme k závěru, že platba za komunální 
odpad se bude navyšovat i v následujících letech a tím by 
se obecní rozpočet mohl dostávat v oblasti komunálního 
odpadu do silného deficitu. Proto se do poplatku za svoz 
komunálního odpadu promítlo celé zdražení, dle ceníku TS 
Benešov.

V letošním roce jsme již rozdali cca 70 kusů menších, 80 
litrových svozových nádob. Pokud by někdo z Vás měl zá-
jem o menší popelnici na rok 2024, je nutné si ji objednat 
nejpozději do konce června tohoto roku. Na tuto nádobu 
nemají nárok ti, kteří využívají „chatařský svoz“ od dubna 
do října.

Při této příležitosti bych dále rád zdůraznil, že na tento 
rok zůstala zachovaná cena vodného a stočného, ač v mno-
ha obcích v okolí je násobně vyšší. V posledních letech mají 
obce možnost upravit koeficient pro výpočet daně z nemo-
vitostí, což vede k navýšení daně z nemovitostí, která je 
čistým příjmem obce. I tomuto se zatím bráníme.

Dovolte, abych také zrekapituloval předchozí rok.

Bohužel v loňském roce nás navždy opustili moji dva před-

chůdci, paní Olga Zemanová a pan Miloslav Půta. Všichni 
jim vděčíme za mnohé a nikdy bychom na ně neměli zapo-
menout. Oba se velmi zasloužili o rozvoj naší obce.

Mnohokrát děkuji všem, kteří jste v závěru roku přišli k 
volbám a dali nám svůj hlas. Celé zastupitelstvo to chápe 
jako velkou podporu a jsme Vám za ni vděčni.

Z větších staveb, které se podařilo uskutečnit, bych rád 
zmínil následující:

Oprava povrchu silnice z Chudláze do Kopanin

Oprava povrchu silnice z Holčovic směr Kamenná Lhota

Výstavba chodníku z Postupic do Lísku

Osazení fotovoltaické elektrárny na budovu obecního úřa-
du

Výměna 70 ks nových, dálkově odečitatelných vodoměrů

Během tohoto roku bych byl rád, pokud by se podařilo 
opravit další povrchy silnic, které jsou ve špatném stavu. 
Plánujeme výměnu svítidel v osadách za úspornější, ledko-
vá. Dále je odbornou firmou zpracováván projekt na vybu-
dování chodníku v ulici Pozovská. Během prvního pololetí 
by měla být dokončena rekonstrukce „velké zasedačky“ v 
budově obecního úřadu. Byl bych rád, pokud bychom se 
přiklonili k názvu „Spolková místnost“, která by měla být 
přístupná všem spolkovým aktivitám.

Zažádali jsme o dotaci na pořízení nové hasičské cisterny. 
Ta současná se již „dožila“ 37 let a vzhledem ke zvyšujícímu 
se počtu výjezdů naší jednotky je nutné obměnit vozový 
park. Zatím jsme v pořadníku na místě, které slibuje, že 
bychom mohli dotaci získat. To by znamenalo, že z celkové 
ceny cca 11 milionů korun bychom od Generálního ředitel-
ství Hasičského záchranného sboru a od Krajského úřadu 
obdrželi téměř polovinu pořizovací ceny. Pokud bychom na 
dotaci nakonec nedosáhli, nový vůz pořizovat nebudeme a 
pokusíme se příští rok znovu zažádat.

Přeji Vám všem jen to dobré, ať se letošní rok vydaří tak, 
jak si všichni představujeme.

Váš starosta

U S N E S E N Í Č. 7/2022
ze zasedání Zastupitelstva obce Postupice (ZO) konaného dne 13. 12. 2022 od 17,00 hod. v učebně Základní školy 
Postupice

1. ZO schvaluje schodkový rozpočet obce Postupice na rok 2023 v celkových příjmech 38.263 tis. Kč, výdajích 50.089,781 
tis. Kč, schodek 11.826,781 tis. Kč bude kryt přebytkem hospodaření minulých let.
2. ZO schvaluje Střednědobý výhled rozpočtu obce Postupice na roky 2024-2025.
3. ZO bere na vědomí aktualizaci k 12/2022 Střednědobého výhledu rozpočtu obce Postupice na roky 2021-2025 – kon-
krétně na rok 2023.
4. ZO schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2022 o místním poplatku za odkládání komunálního odpadu z nemovité 
věci.
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5. ZO schvaluje Veřejnoprávní smlouvy o příspěvku 2 tis. Kč na úhradu odkládání komunálního odpadu pro 21 žadatelů 
(jmenný seznam žadatelů je přílohou zápisu).
6. ZO schvaluje poplatek za odkládání komunálního odpadu pro právnické a fyzické podnikající osoby na rok 2023 (výše 
poplatku je přílohou zápisu).
7. ZO schvaluje Rozpočtová opatření č. 5/2022 vypracovaná účetní obce pí. Matouškovou (jednotlivá rozpočtová opatření 
jsou přílohou zápisu).

U S N E S E N Í Č. 8/2022
ze zasedání Zastupitelstva obce Postupice (ZO) konaného dne 21. 12. 2022 od 18,00 hod. v malé zasedací síni OÚ 
Postupice

1. Zastupitelstvo obce Postupice, příslušné dle § 6 odst. 5 písm. a) zákona č. 183/2006Sb., o územním plánování a sta-
vebním řádu, ve znění pozdějších předpisů (stavební zákon), ve spojení s § 55a stavebního zákona, s přihlédnutím ke 
stanovisku Krajského úřadu Středočeského kraje, které tvoří Přílohu č. 3 tohoto usnesení:

a) rozhodlo o pořízení změny č. 1 územního plánu (ÚP) Postupice zkráceným postupem a o jejím obsahu. Obsah 
změny ÚP tvoří Přílohu č. 1 (tabulkový přehled lokalit) a Přílohu č. 2 (územní identifikace) tohoto usnesení. Změ-
na č. 1 územního plánu Postupice může podle potřeby obsahovat prvky regulačního plánu ve smyslu ustanovení 
§ 43 odst. 3 stavebního zákona.
b) rozhodlo o tom, že pořizovatelem změny č. 1 ÚP Postupice bude dle § 6 odst. 2 stavebního zákona Obecní 
úřad Postupice, který zajistí splnění kvalifikačních požadavků pro výkon územně plánovací činnosti podle § 24 
odst. 1 stavebního zákona prostřednictvím fyzické osoby s příslušným oprávněním.
c) podmiňuje pořízení změny v jednotlivých lokalitách úhradou poměrné části celkových nákladů na zpracování 
změny ze strany příslušných navrhovatelů.
d) pověřilo starostu obce výběrem a uzavřením příslušné smlouvy s kvalifikovaným zpracovatelem změny č. 1 ÚP 
Postupice a s kvalifikovanou osobou pořizovatele této změny ÚP.

2. ZO schvaluje příspěvek ve výši 50 000,- Kč a uzavření Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu obce Po-
stupice na rok 2022 s Římskokatolickou farností Bystřice u Benešova, Kostelní 1, 257 51 Bystřice u Benešova, na výdaje 
spojené s opravami kostela Sv. Martina v Postupicích.

U S N E S E N Í Č. 1/2023
ze zasedání Zastupitelstva obce Postupice (ZO) konaného dne 23. 2. 2023 od 17,00 hod. v učebně Základní školy 
Postupice

1. ZO schvaluje uzavření Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu obce Postupice pro Posázaví o.p.s. 50,- 
Kč/obyvatel (68.700,- Kč) viz příloha zápisu.
2. ZO schvaluje uzavření Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu obce Postupice pro SDH Jemniště 
33.000,- Kč, TJ Sokol Postupice z.s. 121.000,- Kč, Ochotnický divadelní spolek Postupice 10.000,- Kč a pí. I. B. 5.000,- Kč 
(viz příloha zápisu).
3. ZO schvaluje uzavření Darovací smlouvy (viz příloha zápisu) o poskytnutí finančního daru ve výši 5.000,- Kč pro Ben-
kon Benešov, 1.000,- Kč pro SH ČMS Benešov, 7.500,- Kč pro RUAH o.p.s. Benešov, 5.000,- Kč pro Tři o.p.s., z.ú. Čerčany, 
5.000,- Kč pro Charitu Vlašim, 7.500,- Kč pro Linku bezpečí, 6.000,- Kč Diakonii Broumov a 5.000,- Kč pro Českomorav-
skou mysliveckou jednotu Benešov.
4. ZO schvaluje zapojení PO ZŠ a MŠ Postupice do projektu MŠMT OP JAK od 1. 9. 2023.
5. ZO schvaluje bez výhrad Roční účetní závěrku PO ZŠ a MŠ Postupice k 31. 12. 2022.
6. ZO schvaluje přerozdělení kladného hospodářského výsledku 2022 PO ZŠ a MŠ Postupice ve výši 76.878,54 Kč násle-
dovně: 1.000,- Kč do Fondu odměn a 75.878,54 Kč do Rezervního fondu PO.
7. ZO schvaluje přijetí dotace z Programu rozvoje venkova ČR a uzavření Dohody o poskytnutí dotace, registrační číslo 
projektu 22/006/19210/120/001/000702, název projektu Rekonstrukce a vybavení spolkové místnosti Postupice a po-
věřuje starostu podepsáním Dohody o poskytnutí dotace.
8. ZO schvaluje odprodej pozemku parc. č. 1331/7, ostatní plocha, ostatní komunikace, k. ú. Milovanice, o výměře 76 m2 
pro žadatele V.H., Praha 4 za 200,- Kč/m2, náklady spojené s odprodejem hradí kupující.
9. ZO schvaluje příspěvek ve výši 30.000,- Kč a uzavření Veřejnoprávní smlouvy na stavbu domácí ČOV pro M. Ř., Pozov.
10. ZO schvaluje příspěvek ve výši 30.000,- Kč a uzavření Veřejnoprávní smlouvy na stavbu domácí ČOV pro T. K., Buchov.
11. ZO schvaluje Rozpočtová opatření č. 1/2023 vypracovaná účetní obce pí. Matouškovou (jednotlivá rozpočtová opat-
ření jsou přílohou zápisu).
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12. ZO schvaluje zřízení osadního výboru osady Buchov na dobu volebního období současného ZO.
13. ZO schvaluje zřízení osadního výboru osady Dobříčkov na dobu volebního období současného ZO.
14. ZO bere na vědomí prezentaci Rozvojové lokality „Nade dvorem“ od Ing. A. Z.
15. ZO schvaluje změnu jednorázové úhrady ve Smlouvě o zřízení věcného břemene mezi obcí Postupice a firmou Gas Net, 
s.r.o. pro plynovou přípojku na pozemcích parc. č. 325 a 858/15 v k.ú. Postupice. Úhrada bude ve výši 500,- Kč včetně 
DPH.
16. ZO schvaluje poskytnutí věcného daru cca 5.000,- Kč na ples z. s. Záškolák a věcného daru ve stejné výši pro Spor-
tovní ples volejbalového oddílu z. s. TJ Sokol Postupice.

SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ POSTUPICE
Vážení spoluobčané,

když jsem psal článek do posledního Zpravodaje, myslel 
jsem, že výčet výjezdů do konce roku 2022 je konečný. 
Ale i poslední den v roce se na našich telefonech rozezněl 
poplach, a to hned dvakrát. Poprvé jsme byli operačním 
střediskem vysláni společně s HZS Benešov k odstranění 
stromu z komunikace. Již při odjezdu z této události na 
základnu jsme byli operačním důstojníkem vysláni k požá-
ru velké hromady větví a jiného odpadu do Lhoty Veselky 
společně s HZS Vlašim a jednotkou Domašín. Jednotka Po-
stupice se vrátila na svou základnu 7 minut před silvestrov-
skou půlnocí, a tak jsme si stačili na Nový rok s kamarády a 
rodinami připít. První výjezdy roku 2023 na sebe nenechaly 
dlouho čekat. Již 4. ledna jsme vyjížděli k požáru lesa do 
Mladovic. K dnešnímu dni máme za sebou 5 výjezdů v roce 
2023.

Samozřejmě jsme se i letos pustili do akcí pořádaných na-
ším sborem. Jako první jsme uspořádali již tradiční a tolik 
oblíbené „vepřové hody“. I letos jsme se těšili velkému zá-
jmu našich spoluobčanů. Když půl hodiny před začátkem 
akce jsme viděli frontu několika desítek lidí, která se stále 

zvětšovala, měli jsme obrovskou radost. A jak je již na této 
akci běžné, hodinu a půl po začátku akce bylo prodáno. 
Velice jsme si užili, a doufáme, že i vy s námi, následné 
posezení, zpívání a tancování v sokolovně, které tuto akci 
zakončilo. Bylo pro vás vyrobeno velké množství výrobků 
(tlačenky, jitrnice, jelítka, „prdelačka“, guláš, řízky…), na 
kterých se podíleli jak hasiči a hasičky, tak i naši kamarádi 
a známí. Všem těmto lidem chci hrozně moc poděkovat, 
protože všichni tito pomocníci, abychom stihli a zvládli vše 
vyrobit, věnovali přípravě akce obrovské množství času. A 
tohoto přístupu si moc vážím, jelikož v dnešní době je čím 
dál méně samozřejmé věnovat svůj volný („nezaplacený“) 
čas pro druhé. Další akcí, kterou budeme pořádat, je stavě-
ní Máje a pálení čarodějnic dne 30. dubna 2023.

Budeme rádi, když se i na další akci sejdeme všichni v tak 
hojném počtu.

Petr Bucek Velitel JSDH Postupice

Foto Jiří Maršíček

Foto Jiří Maršíček

Foto Jiří Maršíček
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PRVŇÁČCI
Blíží se zápis prvňáčků do naší Základní školy Postupice. 

Při té příležitosti bych ráda zavzpomínala na některé ze zá-
bavných a zároveň poznávacích akcí, které jsme již v letoš-
ním školním roce prožili se současnými prvňáčky.

Vyprávění začnu v předvánočním období, kdy každoročně 
probíhá mnoho aktivit, na které zpětně rádi vzpomínáme. 
Na začátku prosince pro nás deváťáci společně s některými 
učiteli uspořádali Pohádkovou noc ve škole. Na tento večer 
jistě dlouho nezapomeneme. Deváťáci pozvali své malé ka-
marády do děje dobrodružného příběhu o Šmoulech, Gar-
gamelovi a o začarované Šmoulince. Děti musely pomoci 
zachránit obyvatele šmoulí vesničky plněním různých úko-
lů. Stanoviště úkolů byla rozmístěna v nejrůznějších zákou-
tích celé školy. Nejednou musely děti prokázat velkou dáv-
ku odvahy, důvtipu a kreativity, aby úkoly postupně splnily. 
Nakonec se vše podařilo a z tajných přísad uvařily lektvar, 
kterým šmoulí vesničku a její obyvatele osvobodily. Večer 
před spaním, zachumlaní až po uši ve svých spacácích, se 
děti i s paní učitelkou mohly zaposlouchat do krásných po-
hádek, které jim deváťáci přišli přečíst na dobrou noc.

Během této krásně připravené akce si prvňáci žáky z 
9.ročníku velmi oblíbili. Kdykoli deváťáky potkají na škol-
ních chodbách, nadšeně je zdraví, dávají si s nimi „pětku“, 
a deváťáci jim oplácejí stejnou mincí. Vytvářejí tím ve škole 
velmi vstřícné a příjemné prostředí a prvňáci se cítí ve škole 
„jako doma“. Proto je také velmi potěšila pozvánka na ho-
dinu hudební výchovy, kterou pro ně žáci 9.třídy společně 
s paní ředitelkou připravili. Přichystali si písničku Když jde 
malý bobr spát spojenou s tancem a pohybem. Hodina se 
jim opravdu vydařila, prvňáci byli nadšení, a věřím, že i de-
váťáci si hodinu užili.

Abychom si zpestřili předvánoční čas a něco nového se i 
dozvěděli, navštívili jsme vánoční program v Domě dětí a 
mládeže nazvaný Kouzlo Vánoc. Děti se dozvěděly, jak dří-
ve lidé prožívali Vánoce, čím děti zdobily stromeček, co se 
jedlo u štědrovečerní večeře, jaké byly štědrovečerní zvyky 
a obyčeje. Ve druhé části tohoto programu si děti sami vy-
robily krásný vánoční svícen a ozdobičku andílka, které si 
pak mohly odvézt domů ke svému vánočnímu stromečku.

V měsíci lednu jsme se rozhodli starat o ptáčky. Zúčastnili 
jsme se výukového programu Ptáci na krmítku, který pro-
bíhal opět v Domě dětí a mládeže v Benešově. Zde se děti 
naučily rozpoznávat základní druhy ptáků, které můžeme 
v zimě přikrmovat. Dozvěděli jsme se, jaké krmivo je pro 

ptáčky vhodné a jaké by jim naopak mohlo ublížit. Ve dru-
hé polovině programu si každý vyrobil lojový květináč plný 
nejrůznějších semínek a ozdobený vlastnoručně vyrobeným 
pletencem z lýka. Dobrotu pro ptáčky si pak každý mohl 
odnést domů a zavěsit na zahrádce či balkonu. Ve škole 
jsme si s dětmi vyrobili vlastní krmítko a umístili ho na 
okno naší třídy.

Všichni prvňáci jsou velmi šikovní, a hlavně naprosto nad-
šení z každé nové výzvy. Luští a čtou i písmena, na kte-
rá jsme ve Slabikáři ještě ani nenarazili, píší si navzájem 
dopisy a pozdravy, počítají nevím do kolika a stále hledají 
nové informace. Proto jsme se nedávno naučili napsat a 
poslat dopis. Všichni napsali krátký pozdrav svým blízkým, 
pro které se sami rozhodli. Mamince a tatínkovi, babičce 
a dědečkovi, sestřenicím či svému strýci. S malou pomocí 
paní učitelky jsme dopis opravili a děti ho napsaly načisto 
a ozdobily ilustrací. Samy si napsaly i adresu na obálku a 
nalepily známku. Pak už zbývala jen cesta na poštu a svůj 
dopis každý vhodil do poštovní schránky.

Mé malé zavzpomínání na část letošního školního roku 
bych ráda zakončila poděkováním všem svým žákům a je-
jich rodičům za výbornou a milou spolupráci. Práce s vámi 
všemi je i pro mě velkým obohacením.

Těšíme se na nové prvňáčky, kteří brzy rozšíří naše řady, a 
budou pro nás všechny novými kamarády.

Šárka Czafíková

 ZÁŠKOLÁK
Vás srdečně zve na:

VELIKONOČNÍ JARMARK
1. 4. 2023 v 13, 00 hod. u sokolovny v 

Postupicích

 ZÁŠKOLÁK
Vás srdečně zve na:

PROCHÁZKU POHÁDKOVÝM LESEM
22. 4. 2023 v 13, 15 hod. 

Podlesí nad skálou Postupice
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POHÁDKOVÁ NOC
Z pátku 9. 12. na sobotu 10. 12. bylo ve škole rušno. 9. 

třída pořádala Pohádkovou noc. K realizaci přizvala i část 
pedagogického sboru. V šest hodin stála před školou fron-
ta nedočkavých dětí, které pouštěl do školy pohádkový pan 
školník. Hned u vchodu musely děti odevzdat do koše la-
hvičku na kouzelný lektvar, kterou doma ozdobily. Pak šli 
s deváťáky do tříd vybalit a připravit se na spaní. Druhým 
úkolem bylo přinést oblíbenou pohádkovou knihu. Knihy 
se ukazovaly na besedě a četly se z nich ukázky. Pak už de-
vítka vtáhla děti do děje příběhu o šmoulech, Gargamelovi 
a zlé a hodné Šmoulince. Děti musely pomoct Nešikovi za-

chránit taťku Šmoulu, ostatní obyvatele šmoulí vesničky a 
hodnou Šmoulinku splněním různých úkolů. Nakonec z taj-
ných přísad uvařily lektvar, který šmouly osvobodil. Všich-
ni to oslavili tancem. Pak už se děti ukládaly do spacáků 
a poslouchaly, jak jim deváťáci předčítají. Ráno se všichni 
sešli v jídelně. Účastníci obdrželi diplom a malou odměnu 
a paní kuchařky jim upekly ke snídani šmoulí (modrou) bá-
bovku. Kolem půl osmé si pro děti přicházeli rodiče. Devítka 
zaslouží velkou pochvalu za to, že připravila pro děti skvělý 
zážitek.

Miroslava Ottlová

VÁNOCE VE ŠKOLE
Pohádková noc odstartovala těšení se na Vánoce. Po 

úspěšném velikonočním Bleším trhu jsme si řekli, že uspo-
řádáme i ten vánoční. O prodej byl veliký zájem. Děti přišli 
podpořit rodiče, prarodiče i další přátelé školy, a tak tělo-
cvična byla plná. U některých stolků byly neustálé fronty, 
někde bylo rychle vyprodáno, k někomu se kupující vraceli 
i několikrát. Každý si mohl najít to své – svícny, vánoční 
dekorace, drobné dárky, cukroví nebo občerstvení. Nikdo 
neodcházel s prázdnou.

Poslední předvánoční týden si zpříjemňujeme společným 
zpíváním koled ve vestibulu školy. Letos jsme se naučili 
nové: moravskou Hej, Bárto s Ondráškem, české Dej vám 
Pán Bůh a Zelená se louka a nesměla chybět naše stálice 
Stojí vrba košatá. Občas nám chyběla nějaká třída, která 
vyjela na exkurzi, ale i tak se děti postaraly návštěvníkům, 
kteří přišli na Bleší trh, o krásné zahájení.

Minulý rok jsme otevírali advent rozsvěcením stromečku, 

letos jsme na závěr adventu uspořádali vánoční besídku. 
Zapojily se všechny třídy i některé kroužky. Hlavním orga-
nizátorem byla 9. třída, jejíž zástupci Adriana a Petr také 
celou besídku odmoderovali. Měli jsme možnost vidět a 
slyšet přednes básní, vánoční písně, vlastnoručně napsané 
scénky nebo jen vybrané scény z oblíbeného pořadu nebo 
si zatleskat do rytmu tanců. Všem účinkujícím se vystoupe-
ní povedla a potlesk plné tělocvičny si zasloužili.

Miroslava Ottlová

ZÁPIS DO 1. TŘÍDY
Základní školy v Postupicích

se koná 12. dubna 2023 (středa)

od 13,00 do 17,00 hodin v učebně 1. třídy („bidýlko“). 
S sebou rodný list dítěte a občanský průkaz rodiče.

ZÁPIS DO MŠ
v Postupicích

se koná 10. května 2023 (středa) od 13,00 do 16,00 
hodin v budově mateřské školy

S sebou kopii rodného listu a očkovacího průkazu dítěte a 
občanský průkaz rodiče.
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DEN ŘEDITELKY
Na pololetní Den ředitelky jsme se vydali jen do Bene-

šova, ale přesto jsme se podívali na místo, kde děti ještě 

nebyly, a naučily se něco, co ještě neuměly. Zahrály si totiž 
kuželky. Děti znají bowling, ale kuželky zatím nikdo nehrál. 
V benešovském kuželníku na nás čekal pan Pavlát, dětem 
vysvětlil pravidla a celou dobu jim říkal připomínky, které je 
měly dovést k lepším hodům. První část pobytu sloužila k 
vyzkoušení si hodů, ve druhé části si děti zahrály neoficiální 
turnaj. Pan Pavlát jim vysvětloval, že kuželky nejsou o výšce 
nebo síle hodu, ale o správném postoji a šikovnosti. Kdo 
správně pochopil, o tom svědčí i výsledek klání: 1. místo 
9. třída, 2. místo 2. třída a 3. místo 1. třída. Po rozloučení 
jsme se posilnili něčím dobrým v Italské cukrárně a čas do 
odjezdu autobusu jsme strávili na dětském hřišti. Po příjez-
du do Postupic čekal na děti pan starosta. Zajímalo ho, za 
co si děti výlet zasloužily. Také od něj si děti odnesly něco 
sladkého. Pak jsme všichni zamířili společně na oběd. Dou-
fám, že se akce dětem líbila a že se budou snažit, aby další 
pololetí jely znovu.

Miroslava Ottlová

DĚTSKÝ MAŠKARNÍ PLES
Spolek rodičů Záškolák uspořádal v polovině února pro 

děti karneval. V tělocvičně školy 
si toto sobotní odpoledne, plné 
tance, zpěvu i soutěží, užila stovka 
dětí od „lezců“ až po dorostence/
ky a stejné množství dospěláků od 
rodičů, tetiček, strýčků až po pra-
rodiče.

Celkově karneval dopadl na vý-
bornou díky maminkám pomoc-
nicím, dorostu spolupracujícímu, 
skvěle fungující občerstvovací 
stanici, hudebnímu doprovodu K. 
Ševidové a Z. Kopeckému a všem 
těm nápaditým maskám, které 
svým dětem připravily šikovné ma-
minky.

Je hezké vidět, že tady máme po-
řád ještě dostatek lidí, kteří se rádi 
přijdou pobavit a užít si spolu se 
svými dětmi netradiční odpoledne.

Taková podpora akce je pro pořadatele tou nejlepší od-
měnou.

Jana Jíšová
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Ve středu 22. února se žáci 8. a 9. ročníku vypravili do 
benešovského kina na vzdělávací pořad s názvem Nicholas 
Winton – Síla lidskosti. Jednalo se o projekci hraného do-
kumentu režiséra Mateje Mináče a besedu s dramaturgem 
projektu Zdeňkem Tulisem. Cílem programu bylo inspirovat 
se k pomoci jiným lidem.

Film nejprve srozumitelnou formou přiblížil dění v Evro-
pě před 2. světovou válkou a během ní, vysvětlil okolnosti 
pronásledování Židů a dalších příslušníků „méněcenných“ 
ras a poté vyzdvihl hrdinství lidí, kteří se nebáli pomáhat 
ostatním i za cenu obětování svého pohodlí a mnohdy také 
vlastního života.

Žáci měli možnost seznámit se s osobností Nicholase 
Wintona, britského makléře, který před 2. světovou válkou 
zachránil 669 převážně židovských dětí před transportem 

do koncentračních táborů. Nechal si vytisknout formuláře s 
hlavičkou Britská komise pro uprchlíky z Československa a 
poté zorganizoval převoz dětí do Anglie k novým rodinám. 
O svém činu mlčel 50 let až do chvíle, kdy jeho manželka 
náhodou objevila na půdě jejich domu seznamy dětí s foto-
grafiemi a dalšími materiály.

Při besedě, která následovala po zhlédnutí filmu, promlu-
vil pan Zdeněk Tulis o svém setkání s tímto výjimečným 
člověkem, který byl i v pokročilém věku velmi aktivní a či-
norodý.

Dokument i beseda na nás velmi zapůsobily a v budoucnu 
se určitě k osobě Nicholase Wintona ještě vrátíme – třeba 
při sledování filmu Mateje Mináče z roku 1999 s názvem 
Všichni moji blízcí.

Žáci a vyučující ZŠ Postupice

NICHOLAS WINTON – SÍLA LIDSKOSTI

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA 2023
V lednu proběhl v České republice 23. ročník Tříkrálové 

sbírky, kterou pořádá organizace Charita Česká republika. 
Po tříleté pauze se v neděli 8. ledna koledovalo i u nás v 

Postupicích. S ko-
runkami na hlavách, 
pokladničkou a nad-
šením pro dobrou 
věc vyšly do ulic Lot-
ka Tůmová, Katka 

Tomisová, Bar-
ča Křístková a 
Zuzka Bervido-
vá. Přípravu a 
doprovod jsme 
zajistily společ-
ně s Hankou 
Bervidovou a 
Janou Tomiso-
vou.

Výtěžek sbírky v naší obci činil krásných 10 395 
Kč. V celé bystřické farnosti, pod kterou spadáme, 
se vybralo bezmála 55 tisíc. Celkem se letos v Čes-
ké republice v kasičkách sešlo přes 155 miliónů, 
čímž byl opět překonán loňský rekord. Většina pe-
něz tradičně poputuje na pomoc seniorům, rodi-
nám s dětmi v nouzi, nemocným a lidem ve složité 
životní situaci, a to v regionu, kde sbírka probíhá. 
Desetina výnosu sbírky je každoročně určena na 
rozvojovou pomoc v zahraničí. Procentuálně je 
výnos sbírky rozdělen následovně: 65% vybraných 
prostředků se vrací charitám, které je vykoledova-
ly, 15% je určeno na velké diecézní projekty, 10% 
na rozvojové projekty v zahraničí, 5% na projekty 
Charity Česká republika a 5% jsou zákonné režie 
sbírky.

Jednomyslně jsme se shodly, že tentokrát byla 
sbírka výjimečně vydařená. Děkujeme za Vaše vlíd-
ná přijetí a opravdu štědré dary. Kéž Vás požehná-
ní napsaná křídou na dveřích Vašich domovů pro-
vázejí celý rok. V příštím roce opět na shledanou.

Martina Křístková
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 VELIKONOCE VE ŠKOLE
5. 4. 2023

8,00 hod. - Velikonoční bleší trh
10,00 hod. - 13. ročník Běhu naděje

TANEČKY A GYMNASTIKA
Za kroužek Sportovních tanečků a Taneční gymnastiky v 

Postupicích bych chtěla moc poděkovat panu starostovi a 
celému zastupitelstvu obce Postupice za peněžní dar na 
naše aktivity, za který jsme nakoupily různé vybavení na 
cvičení (míče, obruče, skákadla…). Jsme rády, že jsme moh-
ly rozšířit množství těchto pomůcek, které pomáhají dě-
tem k jejich tělesnému rozvoji a hlavně jsou pro ně vítanou 
změnou při pohybových aktivitách. Děti jsou nadšené a my 
moc děkujeme. Během těchto kroužků jsme také oslavili 
jak Mikuláše, tak i Vánoce. Děti dostaly dárečky a všichni 
jsme si užili sváteční atmosféru.

Ve svých činnostech chceme pokračovat i během roku 
2023. Ať už se jedná o tyto sportovní aktivity nebo v rámci 
Klubu pro kluky a holky uspořádáme karneval v místní so-

kolovně. Rády přivítáme i zájemce na letním příměstském 
táboře, který bude probíhat o letních prázdninách v Postu-
picích.

Irena Brejchová
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DIVADLO POSTUPICE
Naši milí diváci, děkujeme za hojnou návštěvu pěti před-

stavení „Vánoční příběh ?!?“, který - jak se ukázalo – nebyl 
ani trochu vánoční. Toto představení se vyznačovalo nejná-
ročnější scénou v naší 16ti leté historii. Padající patro navr-
hl Standa Šetek a postavil Jirka Kunc. Už jen jeho přeprava, 
stejně jako přeprava kulis, byla náročná a děkuji Zdeňkovi 
Veselému za pomoc. Na scéně jsme se tedy vyřádili. Před-
stavení je tak náročné, že se jeho uvádění nedoporučuje 
ochotnickým souborům. Ale my nejsme ochotníci, my jsme 
amatéři, tak jsme si troufli. Na zkouškách to mnozí odnesli 
šrámy a modřinami. Ale potlesk diváků rány rychle zahojil. 
Představení bylo skvělé, svižné a zábavné. Je milé, že diváci 

si často neuvědomí náročnost triků, které jsme zařadili. To 
svědčí o dobrém nazkoušení. Vypadalo to tak lehce, že?

Poděkování patří skvělým herečkám a hercům, kteří opět 
věnovali svůj čas zkouškám. Všichni mají náročná zaměst-
nání, ale přesto se sejdou a účastní se na nácviku šílenosti, 
kterou jsem si vzala do hlavy. Za největší ocenění považuji 
slova jedné divačky: viděla jsem to v Anglii a byla to pěkná 
blbost. Ale tady se mi to fakt líbilo.

Tak ještě jednou – díky, že tradici držíte. Přežili jsme covid, 
tak snad přežijeme i achillovku.

Mgr. Blanka Jíšová

DĚTI V PRAZE
V lednu jsme s dětmi navštívili Prahu. Noční Prahu, která 
je kouzelně tajemná. A také jsme si skočili na představení 
Black light theatre, protože máme před sebou stále před-
stavení se světlem. Vše se bohužel trochu posouvá, ale vě-
řím, že nezapadne.

Mgr. Blanka Jíšová

Foto Jiří Maršíček Foto Jiří Maršíček

Foto Blanka Jíšová Foto Blanka Jíšová
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Pokračování ze strany 1. Dochovaný pohled z roku 1910, který odeslala paní Einová z Postupic do Prahy.

Fotograf Jiří Maršíček měl v lednu foto výstavu portrétů známých osobností, jak z motoristického sportu, tak i z umělec-
kých kruhů, v Lucerně v soukromém klubu u Koníčka Olgy a Ivana Havlových. Výstavu zahájila paní Olga Havlová.
Na  foto Jaroslav Seifert basník a spisovatel nositel Nobelovy ceny za literaturu
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HISTORICKÉ SNÍMKY A SOUČASNOST
Dům čp.27, kterému se říkalo Na Rychtě, postavil v roce 1788 Martin Zeman. V roce 1795 zde žila rodina Jíšova, v roce 
1875 Josef a Marie Střelkovi a od roku 1879 dům vlastní rodina Cacákova. V roce 1927 Josef Cacák dům přestavěl na 
patrový a Cacákovi jej dále vlastní. Jejich dcera si vzala Miroslava Januše a tak zde bydlí rodina Janušova.

Současný stav

Foto Jiří Maršíček


